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PROTOKÓŁ 

POSIEDZENIE RADY CENTRUM EUROPEJSKIEGO UW 

NR 1/2020-2021 

 

 

Warszawa,14 października 2020 r., godz. 11.00 

Centrum Europejskie Uniwersytetu Warszawskiego, 

al. Niepodległości 22,02-653 Warszawa, sala 109, I piętro 

 

 

W dniu 14 października 2020 r. odbyło się posiedzenie Rady CE UW, na którym były obecne 

następujące osoby: doc. Artur Adamczyk, dr hab. Olga Barburska, dr hab., prof. ucz. Bogdan 

Góralczyk; dr hab., prof. ucz. Marta Grabowska; prof. dr hab. Krzysztof Jasiecki; doc. dr 

Anna Ogonowska; dr Małgorzata Pacek; dr hab., prof. ucz. Paweł Kozłowski; dr hab. Kamil 

Zajączkowski, mgr Beata Mielcarz oraz przedstawiciele studentów: p. Jacek Jazgarski i A. 

Komorowska. 

Na posiedzeniu w charakterze Gościa była przewodnicząca komisji Senackiej UW ds. 

socjalnych, dr Mirella Kurkowska. 

Zebranych przywitał i spotkanie prowadził Dyrektor CE UW – dr hab. Kamil Zajączkowski. 

W imieniu Dyrekcji wyraził nadzieję na owocną i konstruktywną współpracę z Radą CE UW. 

Podkreślił jej znaczenie w procesie dalszego rozwoju CE. 

 

Punkt 1. Plany Dyrekcji CE na najbliższe 12 miesięcy 

Dyrektor CE UW, dr hab. Kamil Zajączkowski, przedstawił w zarysie plany nowej Dyrekcji 

na najbliższy rok, zapowiadając jednocześnie szersze omówienie i dyskusję nad nimi podczas 

spotkania ze wszystkimi pracownikami CE. W swoich planach Dyrekcja szczególnie 

uwzględniła pięć priorytetów: a) badania, w tym nade wszystko kwestie: zwiększenia liczby 

publikacji pracowników CE UW w wysoko punktowanych wydawnictwach i czasopismach; 

przygotowania się CE do oceny parametrycznej; dalszych prac związanych z tym, by 

czasopismo „Studia Europejskie - Studies in European Affairs” dostało się do bazy SCOPUS i 

Web of Science; zwiększenia potencjału badawczego CE; rozwoju współpracy ze Szkołami 

Doktorskimi, Radami Dyscyplin (nauk socjologicznych, nauk prawnych i nauk politycznych), 

udziału w komisjach doktorskich, habilitacyjnych i profesorskich pracowników CE; b) 

dydaktyka i promocja studiów, w tym kwestie: zmian w programie studiów I i II  stopnia; 

opracowania strategii promocji CE; udziału przedstawicieli CE w pracach Rady Dydaktycznej 

dla kierunku europeistyka i europeistyka - studia europejskie; realizacji zajęć dydaktycznych 

w CE w czasie pandemii; c) administracja CE i jej funkcjonowanie d) infrastruktura i 

remonty w CE e) współpraca CE z innymi jednostkami UW. 
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Punkt 2. Wyniki rekrutacji na studia I i II stopnia na kierunku europeistyka 

Dyrektor CE podziękował wszystkim osobom zaangażowanym w tym roku w prace związane 

z rekrutacją i promocją studiów. Zwrócił uwagę na bardzo dobre wyniki rekrutacji. W tym 

kontekście podziękował członkom Komisji Rekrutacyjnej w CE - przewodniczącemu komisji 

dr. hab. Mikołajowi Rakusa-Suszczewskiemu, dr Małgorzacie Pacek oraz mgr Agnieszce 

Pieczerak. Podziękował Samorządowi Studentów CE i Europeistyki, w tym p. Jackowi 

Jazgarskiemu i p. Weronice Frąckiewicz. Podziękował także p. Michałowi Jurkowskiemu-

Piechuckiemu i dr Mirelli Kurkowskiej, a także Dyrektor Annie Ogonowskiej. Dyrektor 

wyraził swój wielki podziw dla pracy całego zespołu i jego skuteczności oraz determinacji.  

 

Punkt 3. Dni adaptacyjne dla I roku europeistyki 

Dr Anna Ogonowska przedstawiła przebieg dni adaptacyjnych dla I roku europeistyki. 

Zwróciła uwagę, że w tym roku, ze względu na stan zagrożenia epidemicznego, studenci 

biorący udział w dniach adaptacyjnych byli podzieleni na grupy. Podczas spotkania z 

udziałem dr Ogonowskiej i dr Agnieszki Chmielewskiej przybliżono podstawowe prawa i 

obowiązki studenta. Planowane jest również kolejne spotkanie, które ma dotyczyć spraw 

związanych z wyjazdami Erasmus. Dyrektor ds. Kształcenia dr Ogonowska wystosowała do 

nauczycieli akademickich prośbę, aby na zajęciach konwersatoryjnych ułatwili studentom 

wzajemne poznanie. Przewodniczący Samorządu Studentów CE UW p. J. Jazgarski 

zaznaczył, że jeszcze przed nasileniem pandemii odbyły się 3 spotkania ze studentami. 

Podkreślił także, że pomimo sytuacji epidemicznej, Samorząd Studentów stara się, aby 

studenci mieli szansę wzajemnie się poznać. Dyrektor dr hab. Zajączkowski podziękował 

Samorządowi za udział w aktywizacji studentów. 

 

Punkt 4. Opinia Rady w sprawie składu stałej Komisji Konkursowej w CE 

Dr hab. Kamil Zajączkowski przypomniał zebranym członkom Rady CE UW o nowym 

Zarządzeniu Rektora UW (Zarządzenie 106 z dnia 27 września 2019 r.) dotyczącym 

konkursów na stanowisko nauczyciela akademickiego. Dyrektor pokrótce omówił treść tego 

Zarządzenia, zwracając uwagę na fakt, że w przypadku konkursu na stanowisko w grupie 

pracowników badawczych i badawczo-dydaktycznych co najmniej 20% składu komisji 

konkursowej stanowią osoby wskazane przez radę naukową dyscypliny właściwej ze względu 

na dyscyplinę naukową, w której nauczyciel akademicki ma prowadzić badania. Następnie 

Dyrektor przedstawił Radzie CE propozycję składu stałej Komisji Konkursowej w CE  

 (prof. dr hab. K. Jasiecki, prof. dr hab. W. Czapliński, dr hab., prof. ucz. D. Popławski, 

 dr hab. prof. ucz. A. Niewiadomski dr hab. K. Zajączkowski). Opinia Rady wymagała 

przeprowadzenia głosowania tajnego, w związku z tym została powołana komisja 

skrutacyjna, w składzie której znalazły się następujące osoby: dr hab. Olga Barburska, dr 

Małgorzata Pacek, doc. Artur Adamczyk. W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada 

jednomyślnie wydała pozytywną opinię na temat proponowanego składu Komisji 

Konkursowej (11 głosów oddanych, wszystkie ważne). 

 

Punkt 5. Opinia Rady w sprawie ogłoszenia konkursu na stanowisko nauczyciela 

akademickiego 
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Dyrektor CE UW poprosił Radę CE o pozytywną opinię odnośnie rozpisania konkursu na 

stanowisko adiunkta, w grupie badawczo-dydaktycznej, w dyscyplinie nauki prawne. 

Dyrektor swoją prośbę uzasadnił chęcią zwiększenia potencjału badawczego CE. 

Jednocześnie zwrócił uwagę na kryteria konkursu. Wśród nich wymienił m.in.: posiadanie 

monografii i publikacji za co najmniej 70 punktów według kryteriów MNiSW. Dyrektor CE 

stwierdził, że takie kryteria staną się normą w przypadku innych konkursów w Centrum 

Europejskim. Kolejną częścią posiedzenia Rady CE było głosowanie jawne ws. ogłoszenia 

konkursu na stanowisko nauczyciela akademickiego. Członkowie rady jednomyślnie poparli 

rozpisanie konkursu. 

 

Punkt 6. Opinia Rady nt. wniosku w sprawie nawiązania stosunku pracy z nauczycielem 

akademickim, dr Beatą Górka-Winter 

Dyrektor CE krótko omówił dokonania naukowe i dydaktyczne dr Beaty Górki-Winter. 

Podkreślił, że w tym przypadku chodzi o przedłużenie umowy, do 30 czerwca 2021 r. W tym 

celu zostało przeprowadzone głosowanie tajne. Oddanych zostało 11 ważnych głosów z 

czego:1 głos był wstrzymujący, 10 głosów było ,,za’’. 

 

Punkt 7. Nagrody Rektora UW dla pracowników akademickich i administracyjnych 

Dr hab. Kamil Zajączkowski przedstawił koncepcję nagradzania co roku pracowników CE. 

Stwierdził, że Nagrody Rektora UW są w tym przypadku doskonałym instrumentem. 

Jednocześnie zwrócił uwagę na fakt, że przyznawanie Nagród Rektora UW spełniać będzie 

dwie funkcje. Pierwsza to wzmocnienie pozycji i roli CE na Uniwersytecie Warszawskim, 

poprzez ukazanie na forum uniwersyteckim osiągnięć naukowych, dydaktycznych i 

organizacyjnych. Druga funkcja to funkcja motywowania pracowników do publikowania w 

wysoko punktowanych czasopismach i wydawnictwach. Dyrektor zapowiedział również 

bardzo przejrzysty i transparenty sposób wyłaniania kandydatów do Nagród Rektora UW.  

Dyrektor CE przedstawił kryteria, na podstawie których wskazał kandydatury do Nagród 

Rektora UW w roku 2020 r. 

Dla pracowników naukowo-dydaktycznych były one następujące: 

1) Kryterium punktowe MNiSW publikacji wydanych w latach 2017-2020 (do 30 

września 2020 r.), uwzględniając zgodnie z zasadami parametryzacji 4 najwyżej 

punktowane pozycje książkowe i artykuły naukowe z dorobku naukowego. 

2) W ramach publikacji, artykuł naukowy za co najmniej 40 pkt (według listy MNiSW) 

lub/i monografia za 100 pkt (według listy MNiSW). 

3) Wypełnianie wszystkich rodzajów obowiązków pracownika naukowo-dydaktycznego: 

naukowych, dydaktycznych i organizacyjnych. 

Dla pracowników administracyjnych: 

1) Rzetelność, staranność i terminowość w wykonywaniu swoich obowiązków.  

2) Inicjatywa i samodzielność w rozwiązywaniu problemów. 

3) Szczególne zaangażowanie w bieżące sprawy CE. 

 

Na podstawie ww. kryteriów Dyrektor CE UW zarekomendował następujące osoby: 

 Do Nagrody Rektora III stopnia za „oryginalne i twórcze osiągnięcia naukowe, 

udokumentowane: a) publikacjami naukowymi mającymi istotny wpływ na stan 
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wiedzy i kierunki dalszych badań” (paragraf 1 ust. 4 pkt 1a Zarządzenia nr 53 Rektora 

UW z dnia 12 marca 2020 r):  

1. dr hab. Olga Barburska, 

2. dr hab. Bogdan Góralczyk, prof. ucz.,  

3. prof. dr hab. Krzysztof Jasiecki. 

 Do Nagrody Rektora III stopnia za „całokształt osiągnięć wybitnym nauczycielom 

akademickim” (paragraf 1 ust. 6 Zarządzenia nr 53 Rektora UW z dnia 12 marca 2020 

r.): 

1. dr hab. Marta Grabowska, prof. ucz. 

 do Nagrody Rektora UW dla pracowników niebędących nauczycielami akademickimi 

za osiągnięcia w pracy zawodowej: 

1. mgr Beata Mielcarz – Pełnomocnik Kwestora w CE. 

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego  wyniki przedstawiały się następująco: 

dr hab. Olga Barburska – 11 głosów ,,za”, 

dr hab. Bogdan Góralczyk, prof. ucz. – 10 głosów ,,za” oraz 1 głos ,,przeciw” 

prof. dr hab. Krzysztof Jasiecki – 11 głosów ,,za’’, 

dr hab. Marta Grabowska, prof. ucz – 11 głosów ,,za”, 

mgr Beata Mielcarz – 11 głosów ,,za”. 

Dr hab. Kamil Zajączkowski oznajmił, że jego rekomendacje dotyczące kandydatów do 

Nagrody Rektora UW, którzy uzyskali pozytywną opinię Rady CE, trafią teraz do Rektora 

UW, który podejmie ostateczną decyzję w tej sprawie.  

 

Punkt 8. Centrum Europejskie w Senacie UW 

Dyrektor CE pogratulował dr Mirelli Kurkowskiej wyboru do Senatu UW. Jednocześnie 

poinformował, że dr Mirella Kurkowska została przewodniczącą Komisji Senackiej UW ds. 

socjalnych. Dr hab. Kamil Zajączkowski stwierdził, że to duży sukces zarówno Pani Doktor, 

jak i całego Centrum Europejskiego. Zapowiedział także, że co jakiś czas będzie zapraszał 

Panią Senator, by ta przedstawiała Radzie CE aktualne informacje z prac Senatu UW. 

Następnie dr Kurkowska pokrótce opowiedziała, jakie kwestie zostały poruszone 23 września 

br. na posiedzeniu Senatu UW. Był to m.in. kwestie: 

- wieloletniego programu UW na lata 2016-2025, 

- pozyskania środków na remonty i inwestycje, 

- wstrzymania sprzedaży nieruchomości należących do Uniwersytetu Warszawskiego, 

- zbliżającej się parametryzacji,  

- mobbingu na Uniwersytecie Warszawskim. 

 

Punkt 9. Obrady Rady CE w czasie pandemii  

W związku z sytuacją epidemiczną Dyrektor CE poinformował Radę CE, że chciałaby 

uzupełnić Regulamin CE UW o przepis pozwalający na przeprowadzanie obrad w trybie 

zdalnym i głosowanie zdalne w systemie ankieter. Rada CE jednomyślnie opowiedziała się za 

tym pomysłem.  

 

Punkt 10. Informacja nt. wzrostu cen czynszu za budynek użytkowany przez CE 
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Dr hab. K. Zajączkowski oznajmił, że podwyżka wzrostu cen czynszu wynika ze wzrostu 

kosztów osobowych oraz mediów. 

 

Punkt 11. Wolne wnioski 

Brak 

 

 

Sporządziła:                                                                    Zatwierdził: 

mgr Sylwia Stępniak       Dyrektor CE UW 

              dr hab. Kamil Zajączkowski 


